
Tack för att ni kommit för att vara med i den här manifestationen. 

Vi gläds åt vårens ankomst men vi glömmer inte  

krigen, krigshetsen, våldet  och hoten som pågår. 

 

Idag samlas vi här i Göteborg, i Alingsås, i Örebro  

och på flera andra ställen i Sverige till fredsmanifestationer. 

Vi marscherar och manifesterar  

därför att det pågår en utveckling i Europa som är farlig 

 inte bara för oss i Sverige utan också för hela världen. 

 

Aldrig sedan vetenskapsmännen bakom tidningen  

”Bulletin of atomic Scientist”  

började publicera den så kallade domedagsklockan,  

har visaren varit inställt på så få minuter till midnatt. 

Klockan visar forskarnas bedömning 

hur nära vi befinner oss den totala katastrofen av ett kärnvapenkrig. 

Det brukade gå att räkna hotet i minuter  

– nu har vetenskapsmännen flyttat fram klockan  

så många gånger på de sista två åren  

att den pekar på 90 sekunder till midnatt. 

 

Vi måste reagera – vi är närmare världens undergång 

 än vi varit sedan kärnvapen först togs till användning  

i slutet av andra världskriget, i Hiroshima och Nagasaki. 

 

Vetenskapsmännen bakom domedagsklockan  

räknar in flera parametrar i sin bedömning av vår riskfyllda nutid.  

Det är inte bara existensen av kärnvapen  

och att både öst och väst säger sig vara beredda  

att använda sina kärnvapen, ”first use”-doktrin! 

 

det är  kriget i Ukraina,  

det är Natos pågående verksamhet med övningar  

och leveranser av krigsmaterial till kriget.  

Det är också klimathotet,  

att vi är i en global uppvärmning  

som världens ledare inte är kapabla att hejda. 

  

Jag vill tacka alla er som kommit hit idag,  

Därför att ni tar ansvar i denna hotfulla situation. 

Ni är med i arbetet för en bättre framtid!  

Det jobbet måste vi göra tillsammans, många olika krafter.  

Därför är detta en enhetsmanifestation,  

vi deltagare kommer från olika organisationer.  

 

Men målet är gemensamt, de tre parollerna:  

Stoppa Aurora 23 

Nej till svenskt Nato-medlemskap  

Inga kärnvapen på svensk mark 

 



Jag vill först vända mig till Brigadgeneral Stefan Andersson,  

som är övningsledare för Aurora 23.  

(han är nog inte här idag, men han har säkert någon  

rapportör på plats för att få reda på vad vi gör!) 

Det är brigadgeneralen som kallade Aurora 23 för en träningsmatch  

inför att vi kliver in i alliansen, som han sa. 

  

Käre brigadgeneral, med din fina titel, Aurora 23 är ingen träningsmatch. 

Min lille son, som är sex år gammal, vet vad en träningsmatch är.  

Det här är något helt annat,  

det är en sammansmältning av Sveriges försvar med krigiska makter, 

 det är förberedelser för att Sverige ska vara med 

 i en allt mer uppdelad värld,  

att vi ska ställa oss på samma sida som länder med koloniala ambitioner,  

länder som vill dominera världen.  

Vi ska bli en aktiv part i pågående och framtida krig. 

 

Detta är långt ifrån den svenska neutralitet och alliansfrihet  

som har räddat Sverige undan förödelse och död under två världskrig. 

 

Alliansfrihet och neutralitet,  

som trots en del brister, varit omtyckt av svenska folket,  

Alliansfrihet och neutralitet,  

som gjort det möjligt för Sverige  

att spela en viktig roll i FN,  

som pådrivande för kärnvapennedrustning  

och som fredsmäklare i många besvärliga situationer i Afrika och i Asien.  

Som gav Sverige möjlighet att tala klarspråk internationellt. 

 

Neutraliteten har ju gamla anor 

- Och det var en göteborgare 

Som låg bakom att neutraliteten blev beslutad i riksdagen 

 

Låt mej ge en liten historielektion! 

För nästan exakt 140 år sedan 

Den 2 april 1883 samlades ett 80-tal riksdagsmän 

För att bilda Svenska Freds och Skiljedomsföreningen 

- Den organisation som jag representerar 

Bland riksdagsmännen fanns Klas Pontus Arnoldsson 

Som vid det där mötet presenterade  

En motion om ”Sveriges neutralisering”. 

Motionen väckte allmänt jubel och flera av de närvarande riksdagsmännen 

Skrev under motionen. 

Så småningom blev förslaget om ”Sveriges neutralisering  

antaget i riksdagen” 

 

Denne Klas Pontus Arnoldsson var född i Göteborg 

Nära domkyrkan 

Och han levde här tills han var 16 år 

Då dog hans far, och han  skickades till släktingar i Tumba 



Han fick jobb vid järnvägen i Tumba 

Men han flyttade tillbaka till Göteborg 

När han blivit vuxen och var stins  

både i Jonsered och i Göteborg. 

Innan han blev riksdagsman 

 

Han  blev så småningom den förste svensk  

som fick Nobels fredspris 

 

Ja där fick ni en liten historielektion 

Både om en nästa bortglömd Göteborgare 

Och lite fredsrörelsehistoria också. 

 

Vi måste ju lära av historien,  

för att upprepa det som är bra och undvika misstag! 

 

Det borde också våra riksdagspolitiker göra!  

Nu har Sveriges feministiska utrikespolitik 

ändrats till en mans-chauvinistisk Nato-politik 

 

Vi sitter på pottan helt enkelt, eftersom riksdagen har sagt ja  

till det svenska Nato-medlemskapet  

utan att det svenska folket har tillfrågats i en folkomröstning. 

 

Och varje dag matas vi med nyheter varje dag i tidningar, radio och TV om Nato.  

Men det är ändå flera saker när det gäller Nato-medlemskapet  

som inte politikerna vill tala om.  

 

Dom sakerna vill jag tala om nu. 

Punkt nr 1 

Hur ska Natomedlemskapet finansieras. 

Det är dåliga tider i Sverige. 

Matpriserna rusar i höjden. 

Elpriserna likaså 

Räntorna ska vi inte tala om. 

Inflationen är hög, Reallönerna sänks. 

I detta läge ska vi höja militärbudgeten från 1,2 % till 2 % av BNP,  

Eller från 77 miljarder år 2022 till 128 miljarder när 2-procentmålet är uppnått. 

Det ger mer inflation och dyrare priser! 

 

Men framförallt gäller frågan: 

Vem ska betala?  

Ja vi vet ju vem som ska betala, det är vi vanliga människor. 

Men hur? Är det med skattehöjningar  

eller är det pengar som ska tas från vård, från skola, från omsorgen, 

från tryggheten och säkerheten i vår lokalmiljö?  

 

Det får vi inte veta, för det skulle säkert öka motståndet mot Nato 

 

Det är en annan sak med de här pengarna till försvarbudgeten! 



För när Sverige var ett neutralt och självständigt land 

Så gick försvarsbudgeten till Sveriges försvar 

Som Natomedlem ska vi finnas långt uppe på Arktis. 

Vi ska finnas i Baltikum och på andra sidan Östersjön. 

Och vi ska finnas i olika konflikter i världen 

- Det är till sånt som dom där 128 miljarderna ska gå 

 

Punkt 2 

Varför ska inte den svenska grundlagen ändras? 

Det står i grundlagen, dvs regeringsformen 10 kap § 7 

”beslutanderätt som direkt grundar sig på denna regerinsform …kan… 

 i begränsad omfattning överlåtas till  

en mellanfolklig organisation ” 

Natomedlemskapet är knappast ett begränsat beslut, 

Och när vi gick med i den mellanfolkliga organisationen EU 

Ändrades grundlagen för att det skulle bli möjligt 

Men inte med Nato – varför? 

(Vi vet varför, därför att då måste Natofrågan upp i riksdagen en gång till med ett 

mellanliggande val, för att ändra grundlagen. 

Det vill inte politikerna.  

Därför är man beredda att strunta i grundlagen) 

 

 

Punkt 3 

Kärnvapen – politikerna försöker få oss att tro 

Att natobeslutet inte innebär att kärnvapen  

kan placeras på svenskt territorium 

Men vad ska vi tro när  

Sveriges aktiva politik mot kärnvapen 

I FN och i alla sammanhang 

plötsligt avbrutits och bytts till dess motsats 

parallellt med att natoprocessen pågått. 

Visst undrar man! 

 

Punkt 4 

I november bombade Turkiet 89 mål i norra Syrien. Det var ett  

Brott mot folkrätten och mot FN-stadgan. 

Ingen svensk kritik. 

Och en annan sak: Sverige har under minst fem år  

utbildat kurdiska militärer i norra Syrien 

i det område som Turkiet bombade. 

Hur kommer det sig att vi nu är tysta mot bombräder mot 

den folkgrupp vars militärer vi har stött med utbildning. 

Och frågan – pågår utbildningen fortfarande eller har den avbrutits? 

Eller stöder vi nu två sidor i samma konflikt,  

en med vapenexport, den andra med utbildning? 

 

Ingenting om allt detta i riksdagsdebatten  

när det där sorgliga beslutet om Natoanslutning  

togs för några veckor sedan. 



 

Och absolut ingenting om gasledningarna som  

sprängdes i september vid Bornholm 

för att det är ju omöjligt att prata om detta 

utan att nämna den stormakt vars president 

uttalat avsikt att spränga 

och som nu tjänar stora pengar på att 

sälja gas istället för den gas som Ryssland sålde tidigare. 

 

Mötesdeltagare 

Vi fördömer Rysslands invasion av Ukraina. 

Det är ett brott mot folkrätten,  

Det är ett brott mot FN-stadgan som 192 länder skrivit under 

inklusive Ryssland. 

Men vi behöver inte bli dumma i huvudet för den sakens skull. 

Därför säger vi också nej till Aurora 23 

Därför säger vi också nej till svenskt Nato-medlemskap 

Därför säger vi också nej till kärnvapen på svensk mark 

 

Tack för att ni lyssnade 

 

 

 

I mitt tal i Alingsås var avsnittet om ”Sveriges neutralicering” och riksdagsmotion för 140 år 

sedan utbytt mot följande text: 

 

Neutraliteten har ju gamla anor – och en riksdagsman från Alingsås, 

 spelade en viktig roll för att etablera den svenska neutraliteten.  

Det kan väl vara kul att nämna på den här platsen,  

även om det var länge sedan.  

För exakt 140 år sedan, den 2 april 1883 samlades  

ett 80-tal riksdagsmän och bildade Svenska Freds och Skiljedomsföreningen, 

 den förening som jag representerar. 

 Bland dom här riksdagsmännen fanns Clas Adelskiöld,  

som byggde Nolhaga slott så som det ser ut idag.  

 

På det där mötet 1883 presenterade en nyskriven motion  

om ”Sveriges neutralisering”,  

som skulle läggas fram i riksdagen.  

De flesta närvarande kom från andra kammaren, 

 men Clas Adelskiöld var riksdagsman i första kammaren  

och det blev han som la fram förslaget 

om Sveriges neutralicering i första kammaren.  

Motionerna blev så småningom antagna av riksdagen! 

 

Ja , där fick ni lyssna till lite Alingsås-historia, 

 och lite svensk fredsrörelse-historia,  

Vi måste ju lära av historien 

För att upprepa det som är bra och undvika misstag! 
 


